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 27. september 2006                                                                                                             

  

 

I medfør af § 36 stk. 1 i Landstingets Forretningsorden fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Landsstyret: 

 

Spørgsmål til Landsstyret vedr. KNI’s halvårsunderskud på 75 millioner kroner 

(Landstingsmedlem Marie Fleischer, Demokraterne) 

 

Begrundelse: 

 

KNI offentliggjorde den 21. september 2006 et halvårsunderskud på 75 millioner kroner. 

Demokraterne står uforstående over for underskuddets størrelse. Da selskaberne blev sammenlagt 

under KNI var begrundelsen, at selskabet kunne opnå nogle synergieffekter, der vil være til gavn 

for alle selskaberne. Og gavn skulle forstås på den måde, at synergieffekterne rent økonomisk ville 

komme til at gavne virksomheden. Men det kan være, at jeg tager fejl. I hvert fald er den eneste 

umiddelbare, synlige synergieffekt, sammenlægningen endnu har afstedkommet, at alle selskaberne 

har medvirket til KNI’s blodrøde tal på bundlinjen! Men det har de til gengæld også været rigtig 

gode til. 

 

Demokraterne har tidligere været kritiske over både KNI-konstruktionen og selskabets politiske 

sammensatte bestyrelse. Landsstyrets svar var, at KNI har en kompetent bestyrelse. Det må vi håbe. 

For hvis selskabets dårlige økonomi skal vendes, kræver det en håndfast ledelse og ikke kun fra 

bestyrelsen, men også fra ejeren og ledelsens side, hvis supertankeren, KNI, skal på rette kurs. 

 

I den forbindelse har jeg følgende spørgsmål: 

 

1. Hvordan vil Landsstyret – som ejer - forholde sig til KNI’s store underskud? Vil 

Landsstyret iværksætte nogle initiativer på baggrund af det aflagte halvårsregnskab? 

2. Hvilke forventninger har Landsstyret til KNI i fremtiden? Vil det få konsekvenser for 

sammensætningen af bestyrelsen, hvis årsregnskabet kommer ud med røde tal? 

3. Vil KNI’s store underskud få nogle konsekvenser for alle de borgere, der er afhængige af 

KNI’s produkter og ydelser? Hvis ja, hvordan? 

4. Vil KNI’s store underskud få nogle konsekvenser for alle de, der er ansat i en af KNI’s 

virksomheder? Hvis ja, hvordan samt hvor mange der eventuel skal afskediges? 

5. Bestyrelsesformanden for KNI, Simon Olsen, er citeret på følgende vis i AG den 26. 

september 2006: ”Simon Olsen siger, at der ikke vil blive draget nogen konsekvenser, før 

der foreligger en udredning i december.” Er Landsstyret tilfreds med, at 

bestyrelsesformanden for KNI først har i sinde at reagere op til tre måneder efter, at den 

koncern han er ansvarlig for fremviser et underskud i størrelsesordenen 75 millioner kroner 

i sit halvårsregnskab? 

6. Hvilke fordele ser Landsstyret i at have en bestyrelse, der er tre måneder om at reagere på 

så stort et underskud? 

7. Ser Landsstyret det som fordelagtigt, at der bliver foretaget en gennemgribende revision af 

hele KNI således, at Landsstyret som ejer får et overblik over alle dispositioner foretaget i 

koncernen? 
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a. Hvis nej; hvorfor ikke? 

 

 

 

Svarskrivelsen bedes være mig i hænde senest den 11. oktober 2006 klokken 9.00. 

 

Med venlig hilsen 

 

Marie Fleischer, erhvervsordfører 

Landstingsmedlem for Demokraterne 


